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ממשלת ישראל
בתפקיד הבריון השכונתי

ממשלת ישראל מתנהגת כאחרון העבריינים הסוחט דמי חסות מיצרני החלב: אם לא נשלם כאן ועכשיו, 
עוד לפני הבחירות, הם יאלצו אותנו לשלם כפליים מיד לאחר הבחירות

החקלאות " ושרת  האוצר  "שר  החלב".  בענף  עקרונות  הסכם  נחתם 
חתמו על הסכם עקרונות עם החקלאים ומועצת החלב להפחת מחיר 
המטרה". אלו היו הכותרות שממשלת ישראל ביקשה לייצר לפני הבחירות.
על פניו, הדבר נשמע מצוין, שכן כל הצדדים חתמו בהסכמה מבלי שנכפה 

דבר ומבלי שננקטו סנקציות כנגד החקלאים באופן חד צדדי.

חסות  דמי  הסוחט  העבריינים  כאחרון  מתנהגת  ישראל  ממשלת  בפועל, 
מיצרני החלב: אם לא נשלם מיד, כאן ועכשיו, עוד לפני הבחירות, הם יאלצו 

אותנו לשלם כפליים, מיד ברגע שהבחירות יעברו.
 ... קדמי  מתווה  את  תקבלו  לוקר  מתווה  על  תחתמו  לא  שאמרו,  כמו  או 
מזכיר לי משטרים חשוכים. בתחילה איימו עם השוטר הרע - מתווה קדמי. 
המתווה שהוצע על ידי מנכ"ל משרד התמ"ת, מר שרון קדמי, שהציע לפתוח 
את ייבוא מוצרי החלב, להוריד את המחירים בחדות ולרסק את ענף החלב 
בישראל. אתם מבינים? ממשלת ישראל מאיימת להשמיד את הענף החזק, 
היציב, היעיל והערכי ביותר במדינה - רק בשביל שיהיה להם סיכוי לחמם 

את הכיסא לארבע שנים נוספות. 

אחרי שנתנו לנו לעכל היטב את נחת זרועו הצפויה של קדמי הגיע השוטר 
לנו,  "לסייע"  בא  הממשלה  ראש  משרד  מנכ"ל  לוקר.  הראל  מר  הטוב, 
המסכנים, שרק מבקשים שיעזבו אותנו לעבוד בשקט, וטוען שהוא מגיע 
על מנת לגבש פשרה שתוכל לתת לנו הזדמנות להתקיים בכבוד. במקביל, 
הוא מציע אותו המתווה שהציע קדמי, רק בתחפושת. אותה הגברת בשינוי 
אדרת. שיהיה ברור: שני ההסכמים רעים לחקלאים בישראל, שני ההסכמים 
משרתים אך ורק את בעלי ההון ובאף אחד מהם אין בשורה אמתית לצרכן.
לכולנו שלממשלת  ברור  הרי  השולחן,  על  הקלפים  את  להניח  נבקש  ואם 
את  לסיים  לצרכן  קשה  כמה  הקוטג',  עולה  כמה  כלל  חשוב  לא  ישראל 
החודש או מה מצב התושבים בעוטף עזה. לא מעניין אותם כמה הרס זה 
בשביל  הכול  פרנסתם.  יאבדו  אנשים  וכמה  יתפרקו  משפחות  כמה  יוצר, 

הכיסא, המטרה מקדשת את האמצעים.
אני מבטיח לכם, קבל עם ועדה: תצטטו, תגזרו ותשמרו - ההנחה לא תגיע 
למחירי  קשר  בלי  לנסוק  ימשיכו  המדף  על  ומוצריו  החלב  מחירי  לצרכן. 
החלב הגולמי, ואת כל הרווחים שייווצרו מכך, ישלשלו המחלבות ורשתות 

השיווק לכיסן. וביבי? הוא ימשיך לחייך כל הדרך לקלפי ...
היכן תרומתן של רשתות השיווק? בבוקר היום שבו נחתם ההסכם, הציגה 
ובאותו ערב הודיעה על  אחת הרשתות עלייה של 40% ברווח הנקי שלה 
8,500 ש"ח בחודש,  לרפתן שמרוויח  ביום שבו הפחיתו  העלאת מחירים. 
שליש מהכנסתו. אנו שומעים כי הכנסתם של נבחרי הציבור תפחה במספר 
האם  להם(.  רק  תקף  שהמדד  )כנראה  למדד  צמודה  היא  שהרי  אחוזים, 

מישהו נותן על כך את הדעת?
אבקש להעביר לכם מעט מהחוויות של "הבוקר שאחרי". קיימת בפייסבוק 
קבוצה המכונה "מצילים את הענף", שברבות הימים הפכה למעין קבוצת 
"פשוט  שם:  ששותפו  האותנטיות  מהתחושות  חלק  תיאור  הנה  תמיכה. 
קשה לי לתאר עד כמה אני עצוב כרגע, אני מסתובב במשק וחושב - איך, 
והתגובות שלהן  ולשרוד?"  הזו  ליישם את הרפורמה  אלוהים, איך אצליח 

זוכה מי שכתב זאת, הן שתחושתו זהה לתחושת כולם.
אחרים מתארים את המתווה כקושי גדול, עלבון, הפסד בקרב . ואני מבקש 
את  שיודע  כמי  האחרונות.  וחצי  בשנה  עליי  שעבר  בכל  אתכם  לשתף 
האמת, הבשורה קשה מנשוא. במשך שנה וחצי הרגשתי נרדף, מושמץ, גנב. 
כאילו בגללי אנשים לא מסיימים את החודש. ובכל יום שהגיע, הגיעו עמו 
חדשות שחלקן היו מאוד קשות וחלקן היו משמחות מעט יותר, שהפיחו 
בי תקווה שאולי זה חלום רע שתיכף נתעורר ממנו אל החליבה. אך, כמו 
הרבה מהסיומות, כאן לא היה הפי אנד. כאן הסוף עצוב. ולבוקר שאחרי, 

"פשוט קשה לי לתאר עד כמה אני עצוב כרגע, 
אני מסתובב במשק וחושב - איך, אלוהים, איך 

אצליח ליישם את הרפורמה הזו ולשרוד?"

יוני דמרי עם אביו ציון ברפת במושב גילת

יוני דמרי -מושב גילת, פורסם גם בביטאון משוב 285, 18.11.2012
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בטוח  אני  אך  במילים,  להסביר  קשה  חסר.  משהו  ריק,  כאילו  התעוררתי 
חסרות  מביטות  והפרות  כלום  לעשות  כוח  אין  פשוט  מבינים.  שכולכם 

אונים, כמי שרוצות לעזור ולא יודעות איך.
יש לי המון ביקורת על הנהגת הענף, על מי שהוביל את המאבק, באומרו 
צודק  שלנו  המאבק  כי  פרנסתנו  את  מאתנו  לקחת  לטייקונים  ייתן  שלא 

ואמתי - אך ויתר מבלי להילחם כלל .

ולהגן  לשמור  שאמורים  הגופים  התנהלות  על  ביקורת  מעט  לא  לי  יש 
שלנו  מההישגים  שנהנים  החקלאות,  משרד  או  החלב  מועצת  כגון  עלינו, 
לא  שאני  ספק  אין  נשמע.  לא  קולן  האמת  ברגע  אך  רבות,  שנים  במשך 
מביט  אני  כאשר  אך  העניינים,  בסוד  הייתי  לא  שכן  הפרטים,  בכל  בקיא 
על הכוס, אני מוצא מעט נחמה. סוף סוף, ולאחר שנים רבות, התאחדו כל 
רפתני המושבים תחת מנהיג, שאותי אישית הפתיע ביכולות שלו - מזכ"ל 
תנועת המושבים, מאיר צור, שהצליח לגבש אותנו לכדי החלטה משותפת, 
מצאתי  נוספת  נחמה  המרה.  הגלולה  את  במעט  ולו  להמתיק  שהצליחה 
הרפתנים  לבין  במושבים,  הרפתנים  בינינו  האמתית,  הערכית,  בשותפות 
יד  עמנו  שעמדו  הקיבוצית(  מההנהגה  הבדלות  אלפי  )להבדיל  בקיבוצים 

ביד בהפגנות ובמאבקים ולבסוף אף הקריבו מעצמם, על מנת לשמור עלינו 
המושבניקים והתנהגו כמו אח גדול.

רבים מאתנו לבטח יפרשו, רבים יישארו בלי סיבה כלכלית להמשיך, אבל 
ימשיכו כי זה מה שהם יודעים לעשות וכל שנותר לי הוא לאחל בהצלחה 

לכל מי שיחליט להישאר ולהודות לכל מי שלקח חלק במאבקנו הצודק 

 מי ייתן ונצליח לעמוד גם במכשול זה ונצא ממנו מחוזקים

הערכית,  בשותפות  מצאתי  נוספת  נחמה 
לבין  במושבים,  הרפתנים  בינינו  האמתית, 
ביד  יד  עמנו  שעמדו  בקיבוצים  הרפתנים 
הקריבו  אף  ולבסוף  ובמאבקים  בהפגנות 
המושבניקים  עלינו  לשמור  מנת  על  מעצמם, 

והתנהגו כמו אח גדול

לייעול מ לוקר  מתווה  ליישום  צעדים  בנקיטת  החלה  החלב  ועצת 
ופנסיוני  פיננסי  כלכלי,  לייעוץ  מערך  ומקימה  לחלב  הבקר  ענף 
ולאלו  בענף  הצפויים  השינויים  מיישום  להיפגע  העלולים  לרפתנים 
שיבקשו להרחיב את רפתותיהם, כדי לעמוד במכסת המינימום החדשה 

- של 700,000 ליטר חלב לרפת.
שמקימה  הייעוץ  מערך  כי  מסר  דרורי,  שייקה  החלב,  מועצת  מנכ"ל 
המועצה יסייע במיוחד לאותם "יצרנים קטנים" שעלולים למצוא עצמם 

מחוץ לענף.
לבחון את החלופות השונות העומדות בפניהם במסגרת הרפורמה,   £
על מנת שיוכלו לקבל את ההחלטה המיטבית מבחינתם, לנוכח תנאי 

הסחר הצפויים בענף )מחירי תפוקות מול מחירי תשומות(.
או  ולהרחבתה  הרפת  מערך  לשיפור  פעולה   תכנית  בעבורם  להכין   £

לפרישה מהענף. 
 הייעוץ יינתן בעיקר להיבטים הכלכליים, הפיננסיים והניהול העסקי של 
הרפת, תוך מתן דגש לניהול תזרים המזומנים ושקלול החלופות השונות. 
אותם  כל  בזכות  בעולם  המובילים  עם  נמנה  הישראלי  החלב  "משק 
בשבוע  ימים  שבעה  ביממה,  שעות   24 העדר  את  שמטפחים  רפתנים 
ודואגים - תוך עבודה קשה, ולעתים תחת ירי טילים וקטיושות, לשפר, 
ומדגיש,  שייקה  אומר  הישראלי"  החלב  איכות  את  ולפתח  לשדרג 
"מחובתנו לוודא כי גם מי שייאלץ לפרוש מהענף, ייעשה זאת בתנאים 

הטובים ביותר האפשריים ורק לאחר שיקול הדעת המתחייב". 
היועץ  יציג  הרפת,  להרחיב את  לרפתנים המחליטים  כי  הבהיר,  דרורי 
המלווה תכנית פעולה שתכלול ייעוץ בתחום הניהול, הארגון, השיווק, 
הכספים וכן פעולות נוספות הנדרשות לשיפור מערך הרפת והרחבתה. 
בעוד שלרפתנים המחליטים לפרוש, יציג היועץ תכנית פרישה מהענף 
במענקי  השונים  )השימושים  בתהליך  הכרוך  הידע  כל  את  שתכלול 

הפרישה, שיקולי מס וכו'(. 
מערך היועצים של מועצת החלב יכלול מאגר יועצים מהשוק הפרטי 
אשר מתמחים בייעוץ כלכלי ובעלי הכרות מעמיקה עם תחומי הרפת. 

מועצת החלב תממן 75% מעלות הייעוץ עבור הרפת הנתמכת.
על פי מתווה לוקר, שמטרתו בין היתר, להוריד את העלות הממוצעת 
לייצור חלב, הממשלה תעודד מכירת מכסות בהיקף של 100 מיליון ליטר 
מסך המכסה הארצית ותאפשר לרפתות קטנות שמייצרות פחות מ-700 
שמעוניינות  אחרות  קטנות  לרפתות  המכסות  את  למכור  ליטר  אלף 

לגדול. 
לרפתנים  ביטוי במתן מענקי פרישה  לידי  התמיכה הממשלתית תבוא 
המבקשים לפרוש בסך של 2.6 ₪ לליטר מכסה בשנת 2013 שילך ויפחת 

בהדרגה עד ל-1.8 ₪ לליטר מכסה עד לשנת 2016. 
עבור  הרפתנים  ולממן  להקים  החלב החליטה  מועצת  זאת,  לאור 

 .המוגדרים על פי מתווה לוקר כ'יצרנים קטנים'  שירותי ייעוץ

מועצת החלב מקימה מערך ייעוץ
בעקבות החלטת הממשלה לייעול משק החלב )מתווה לוקר( - מועצת החלב מקימה מערך ייעוץ 

כלכלי, פיננסי ופנסיוני לרפתנים 
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האם יש מקום להחזיר את רוב הקנסות ליצרנים הנחותים, כדי לפעול   .5
לשיפור במערכות השונות? כולל סיוע בהשקעות תשתית וציוד.

האם יש לנו תמיד את התשובות המקצועיות לעלייה בסת"ס? מדוע בקיץ   .6
יש ירידה באיכות? האם הרצון לקבל יותר חלב בקיץ פוגע באיכותו?

האם רצועה רחבה של חלב עודף גורמת לירידה באיכות )משאירים "כל   .7
זנב" כדי להרוויח עוד ליטר מחוץ למכסה(?

 - בפועל  הנתונים  את  בדק  בהתאחדות,  העדר  ספר  מנהל  עזרא,  אפרים 
מנתוני משלוחי חלב לקחנו את חמש השנים האחרונות  )2012 - 8 חודשים 

ראשונים( וניתחנו אותם במדדים שונים.

בשנים האחרונות ניכרת ירידה בכמות החלב הארצית שנמצאת ברמת  	•
הפרס.   הסיבות האפשריות ; קיץ קשה, צפיפות גבוהה יותר, בירור נמוך 

של פרות ואולי גם הקטנת התמריצים.
מעל ל-90% מהחלב המיוצר נמצא בדרגות פרס ואדיש 	•

2%-4% מהחלב המיוצר נמצא בדרגת קנס 7% ושיעור הנקנסים נמצא  	•
בעלייה עקיבה.

טבלה 2. תרומת הקנס )2%, 7%( לקופת הפרסים - באלפי ₪, 
מחיר 2 ₪ לליטר

אג' 
לליטר

אג' 
לליטר

גבייה 
בש"ח

גבייה 
בש"ח

גבייה
סך הכול

פרס
אג' לליטר

2%7%2%7%

20080.380.892,8006,5189,3181.27

20090.210.381,6983,0484,7460.59

20100.230.461,8263,6455,4710.69

20110.500.683,3184,5157,8321.18

2.04 !20120.771.273,2875,3728,659- 8 חוד'

יצרנים שנמצאים בדרגה ג' )מעל 325 אלפי סת"ס( משלמים כ-60%-65% 
לקופת הפרסים.

בשנת 2012 הקופה תהיה כנראה מעל ל-11 מיליון ₪. 

כ-130 רפתות בממוצע )13%( תורמות את כל הפרסים המחולקים לכ-500 
רפתות )57%( בעלות איכות גבוהה.

בניתוח שנעשה ב"ספר העדר" ובחן 57 חודשי סת"ס רצופים, נמצאו 116 
רפתות שהיו מעל 20 חודשים בקטגוריות 3 או 4 - קנס 7%,2%.

כמוכן, נמצאו 12 משקים שהופיעו מעל 40 חודשים במהלך התקופה.
החלב  כמות  ממוצע  כך  יותר(  גבוהה  סת"ס  )ספירת  עולה  שהדרגה  ככל 
המיוצרת לרפת קטנה - זה מעיד על כך שעיקר הנפגעים הם רפת משפחתית 
וקטנה - בשנת 2012 הצטרפו למעגל הנקנסות גם רפתות שיתופיות רבות.
ייצור  דוגמה להמחשת עוצמת הקנס - רפת אלמונית עם 500 אלף ליטר 

פרס - קנס

מחיר מטרהקנסקנספרס

2 ש"ח0.00%2%7%גמיש

מעל ל-280-221325-281325עד 220

כמות חלב מיוצרת ברמה הארצית

200863% - 735,535320,50469,9934% - 46,5591,172,591

200973% - 808,683232,28642,4502% -  21,7721,105,190

201070%  - 793,249274,15945,6412.4%- 26,0371,139,086

201153% - 664,508469,47982,9412.6%- 32,3721,255,961

38,371883,700 -424,304388,85082,1744.3% - 201248% -8 ח'

3,426,2801,635,277323,198164,9875,556,528 - 62%סך הכול

טבלה 1. כמות חלב מיוצרת, באלפי ליטרים - על פי דרגות סת"ס

מעל ל-280-221325-281325עד 220

20084982397892

20095871966049

20105502156251

20114662728657

20122971816652

4762207060ממוצע

טבלה 3. מספר ממוצע של הרפתות שנמצאות בדרגות הסת"ס

באלפי  סת"ס,  דרגות  לפי  לרפת  מיוצרת  חלב  כמות  ממוצע   .4 טבלה 
ליטרים

מעל ל-280-221325-281325עד 220

20081,4781,343896506

20091,3791,186704448

20101,4421,274740514

20111,4261,724965562

20122,1412,8031,8821,105 מתוקן שנתי
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 ₪  2 )מתוך  לליטר  אג'   14 משלמת  היא   .7% קנס  ג',  בדרגה   80% שמהם 
מחיר חלב( כפול 400 אלף ליטר שהם - 56,000 ₪ בשנה!!! גם בכמויות חלב 

נמוכות יותר הקנס הוא כבד מאוד.
מובן שרפתות אלה סובלות גם מתנובה נמוכה בגין בריאות עטין לקויה, 
חודשית,  חלב  ביקורת  ביצוע  אי  הרפת,  את  מקצועית  לנהל  יכולת  חוסר 

והעיקר חלקן סובל מהעדר דור צעיר להמשך קיום מכובד של הרפת
אנטי  זה  מכה-  עוד  להם  ולהוסיף  יום  קשות  ברפתות  מדובר  כלל,  בדרך 

"צדק חברתי"! 

מה עולה מניתוח הנתונים?
כל הוכחה עובדתית לכך שהמנגנון הגמיש אכן משפר את איכות  אין   .1
החלב. ממוצע ספירת הסת"ס בשנים 2012-2008  לא ירד אלא דווקא 

בעלייה. 
הכרחי  קשר  בלי  בעניין,  עושים  והם  לרפתנים  חשובה  החלב  איכות   

לגובה הפרס.
אין מגבלות לגובה הקנס-פרס וכך מגיעים לשיאים כמו השנה, בחודש   .2

אוגוסט חולקו כמיליון ₪ - 6 אג' לליטר לרפתות הטובות.
השנים  ובארבע  זמן,  לאורך  יורד,  אינו  הנקנסות  הרפתות  מספר   .3
של  הברור  האינטרס  אף  על  זאת,  עלייה.  בתהליך  אף  הוא  האחרונות 

הרפתן לשפר איכות וביצועים והנזק הכלכלי בגין הקנסות.
הרפתות הנקנסות הן רפתות קטנות יחסית וההערכה שהן די קבועות   .4
- הן מעבירות בכל שנה כ-8 מיליון ₪! לרפתות הגדולות ו"המוצלחות" 
יותר. מנגד הביצועים שלהם ירודים יותר בגלל סת"ס גבוה - הם נענשים 

משני הכוונים! השנה נגיע לשיא - מעל ל-11 מיליון ₪.
יש כנראה סיבות חיצוניות נוספות להרעה באיכות החלב, מעבר לפעולת   .5
היצרן, כמו קיץ קשה, מדיניות מרחיבה של חלב עודף, אי ביצוע מתמשך.

מסקנה
הקנס-פרס  בשיטת  להמשיך  ומוסרית,  מקצועית  עניינית,  הצדקה  כל  אין 
כולל  שיפור  של  המטרה  את  משיג  לא  הוא  הנוכחית.  במתכונתו  הגמיש 
באיכות ובהנעת יצרנים לתחום המעולה. הוא גורם להעברה דמיונית של 

מיליונים רבים מאוד מאוכלוסיות רפתנים חלשות לקבוצות חזקות יותר.
יש הכרח מידי לשנות את השיטה ולעבור למודל יעיל וצודק יותר

איכות  להנעת  באמצעים  הנחוץ  השינוי  עקרונות 
החלב

ישראל  רפתני  איכות החלב של  לעידוד  קרן  לקיום  גדולה  יש חשיבות   .1
ולמחויבות של כל חלקי הענף לשמירה קפדנית על איכות החלב.

מחלבות  )קצת(,  יצרנים   - בענף  השחקנים  כל  ישתתפו  שבקרן  מוצע   .2
ומועצת החלב.

קנס  את  ובפרט  הקנסות  גובה  את  מאוד,  דרמטי  באופן  להוריד,  יש   .3
ה-7%  ולהשלים את הקופה ממקורות חיצוניים.

נכון שגובה הפרס יהיה קבוע וידוע, שרפתנים יוכלו לתכנן על פיו.  .4
חשוב להמשיך ולהגביר השקעה במשקים המתקשים - בהדרכה ייעודית,   .5
בליווי צמוד וגם אולי בסיוע להשקעות מוגדרות - אין להסתפק בקנסות 

בלבד.
יש לקיים מעקב צמוד אחר יעילות הצעדים שננקטים בשטח.  .6

יש להתחשב בנושאי איכות החלב בעת קביעת מדיניות המכסות ועידוד   .7

חלב עודף.
חשוב לעודד מחקרים בתחום השפעת הסומטיים, ברמות הרלוונטיות,   .8

על הייצור במחלבות.
נכון לבצע למידה משותפת על מה שקורה במדינות מובילות בענף החלב   .9
העולמי, בכל הפרמטרים של איכות החלב הגולמי - ליצרנים ולמחלבות. 
העברת   - אסטרטגי  שינוי  וביצענו  חלב  הובלת  בנושא  כך  עשינו 

האחריות על ההובלה למחלבות והכנסת דוגם לכל מכלית.

החלטות הנהלת ההתאחדות
רחבה  הסכמה  והייתה  ההתאחדות  בהנהלת  לדיון  הובא  לעיל  הנאמר  כל 
על  החליטה  ההנהלה  צדק.  בו  ייעשה  וגם  לתוצאות  שיביא  בשינוי  לצורך 

העמדה שתוצג בגופים המשותפים לעידוד האיכות בענף:
תסתיים  בלבד  היצרנים  בין  גמישה"  "קרן   - הנוכחית  התמרוץ  שיטת   .1

בסוף 2012.
חדש  מודל  לגבש  כדי  והמועצה,  המחלבות  עם  דיאלוג  לקיים  מוצע   .2

ומוסכם, ברוח הצעות אפרים עזרא ויוסי מלול.
תוקם קרן איכות בהובלת ההתאחדות שתפעל בקרב היצרנים החלשים   .3

לשיפור האיכות.

טבלה 5. הצעת ההתאחדות לדיאלוג עם המחלבות

פרס - קנססומטיים באלפיםהדרגה

מחלבהלפי בחירת המחלבהמעולה 1

0.5%-1% פרס מחלבהמתחת ל-200 מעולה

אין פרס-אין קנסעד 300 א' - טוב

קנס 2%מעל 300 ב' - זקוק לשיפור

קליטה מותנית - כמקובל כיוםמעל 400ג' - פסול

קרן האיכות
שייכת ליצרני החלב וההתאחדות תוביל את השימושים בה.  .1

כל קנסות ה-2% יועברו לקרן וייצברו בה.  .2
ועדה במועצת החלב בראשות נציג יצרנים, תקבע קריטריונים לשימוש   .3

בכספי הקרן.
השימושים האפשריים - החזר ליצרנים לאחר שיפור, הגברת ההדרכה   .4

הממוקדת, בחינת סיוע בהשקעות משפרות איכות. 
פעם בשנה לפחות, יתקיים דיון עם ניתוח נתוני הביצוע להקפת לקחים.  .5

סיכום
לנוכח הלקחים של חמש שנות "קרן גמישה", מחליטה הנהלת ההתאחדות 
יותר,  יותר, צודק  נכון  לבטל את אופן הפעלת הקרן ולפעול למודל חדש, 

יעיל יותר.
התקיימה ישיבה של ועדת האיכות במועצת החלב וסוכם בה להקים ועדה 
שתכין הצעה שתוגש למועצת המנהלים בינואר 2013 והחלטותיה יופעלו 

כבר בתחילת השנה.
התחלנו בדיאלוג עם השותפים לענף במטרה לגבש מתווה מוסכם לעידוד 

 .האיכות לחלב בישראל
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